
 

Protokół Nr 29-1/2008 
z posiedzenia Komisji Polityki Gospodarczej i Morskiej Rady Miasta Gdańska, które 
odbyło się dnia 22 stycznia 2008 roku, rozpoczęte o godz. 15.00, w sali nr 003 – Nowy 
Ratusz, przy ul. Wały Jagiellońskie 1 w Gdańsku. 
 
 
Obecni: według załączonych list obecności, które stanowią załącznik nr 1,               
załącznik nr 2 do protokołu. 
 
Na stan siedmiu (7) członków Komisji, w posiedzeniu uczestniczyło sześciu (6), czyli było 
quorum do podejmowania prawomocnych opinii i wniosków.  
 
 
Posiedzeniu przewodniczył Radny Piotr Dzik – Przewodniczący Komisji Polityki 
Gospodarczej i Morskiej Rady Miasta Gdańska. 
 
Po stwierdzeniu quorum, otworzył 29 posiedzenie, powitał zebranych i poinformował, że 
porządek obrad został przedłożony radnym do skrytek w terminie regulaminowym, porządek 
stanowi załącznik nr 3 do  protokołu. Następnie przewodniczący przystąpił do przyjęcia 
porządku. 
 
Do Komisji został skierowany w dniu 16 stycznia projekt uchwały w sprawie zmian w 
budżecie miasta Gdańska na rok 2008 – druk nr 507, którego nie ma w porządku obrad. Jeśli 
Państwo Radni wyrażą zgodę, to będziemy go rozpatrywali w dniu dzisiejszym. 
 
W związku z powyższym przewodniczący podał pod głosowanie wprowadzenie do 
porządku obrad projektu uchwały RMG w sprawie zmiany uchwały w sprawie 
uchwalenia budżetu miasta gdańska na rok 2008  - druk nr 507 i rozpatrywanie go w 
punkcie 2: 
 
Głosowanie: 
Komisja powyższy projekt uchwały przyjęła do porządku 4 głosami za, przy o głosach 
przeciwnych i 1 głosie wstrzymującym się. 
 
W sprawach wniesionych, Komisja będzie głosowała przyjęcie  sprawozdania z prac Komisji 
za rok 2007  i plan pracy Komisji na rok 2008. 
 
Następnie przewodniczący poddał pod głosowanie  przyjęcie następującego porządku 
obrad: 
 
1. Opiniowanie projektu uchwały RMG w sprawie zapewnienia na terenie Miasta 

Gdańska warunków do osiedlenia nieokreślonej imiennie rodzinie polskiego 
pochodzenia repatriowanej z Kazachstanu, lub innej republiki środkowo-azjatyckiej 
byłego ZSRR na czas nieokreślony  – druk nr 494. 

Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
2. Opiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia 

budżetu miasta Gdańska na rok 2008 – druk nr 507. 
Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
3. Opiniowanie projektu uchwały RMG w sprawie przeprowadzenia konsultacji z 

mieszkańcami Miasta gdańska w sprawie zmiany granic – druk nr 497 + 
AUTOPOPRAWKA. 
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Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
4. Opiniowanie projektu uchwały RMG w sprawie określenia ustalenia jednostkowej 

stawki kalkulacyjnej dotacji przedmiotowej do remontów i konserwacji budynków 
mieszkalnych i innych nieruchomości przekazanych przez Gminę Miasta Gdańska 
do zarządzania, rozbiórek budynków mieszkalnych i niemieszkalnych, do remontów 
budynków zabytkowych, do remontów budynków objętych ochroną konserwatorską 
będących w zasobach Gminy Miasta Gdańska oraz do remontów budynków 
wspólnot mieszkaniowych, w których Gmina Miasta Gdańska posiada udziały, jak 
również do montażu wodomierzy w lokalach gminnych - dla Gdańskiego Zarządu 
Nieruchomości Komunalnych Zakład Budżetowy w Gdańsku  - druk nr 498. 

Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
5. Opiniowanie projektu uchwały RMG w sprawie zatwierdzenia taryfy za zbiorowe 

zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków obowiązującej na terenie 
dzielnicy przemysłowej Kokoszki oraz osiedla mieszkaniowego przy ul. 
Fundamentowej w Gdańsku – Kokoszkach wraz z terenami przyległymi dla 
odbiorców usług w zakresie zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego 
odprowadzania ścieków świadczonych przez Przedsiębiorstwo Usług Energetycznych 
i Komunalnych „UNIKOM” Spółka z o.o. w Gdańsku -  druk nr 500. 

Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
6. Opiniowanie projektu uchwały RMG zmieniająca Uchwałę Nr XI/264/2003 Rady 

Miasta Gdańska z dnia 10 lipca 2003r. w sprawie wprowadzenia przepisów 
porządkowych związanych z przewozem osób i bagażu taksówkami na terenie 
Miasta Gdańska oraz wprowadzenie dodatkowego oznaczenia, w które winny być 
zaopatrzone taksówki osobowe – druk 501 

Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
7. Opiniowanie projektu uchwały RMG w sprawie przyjęcia do realizacji rocznego 

planu potrzeb w zakresie wykonywania prac społecznie użytecznych na 2008 rok w 
mieście Gdańsku – druk 504 

Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
8. Opiniowanie wniosków Prezydenta w sprawie uregulowania stanu prawnego  lokali 

mieszkalnych w Gdańsku, zlokalizowanych przy ul: 
1) Wejhera 13 - pismo WGK-II-71414/14/O/42/07/MS z dnia 17.12.2007r. 
2) Pestalozziego 17– pismo WGK-II-71414/14/W/206/06/07/MS z dn. 12.12.2007r. 
3) Stryjewskiego 33A – pismo WGK-II-71414/14/N/107/07/AW z dnia 12.12.2007r. 
4) Tamka 38C - pismo WGK – II-71414/14/N/126/07/AW z dnia 28.12.2007 r. 
5) Małoogrodowej 41 - pismo WGK – II-71414/20/224/2007/HS z dnia 31.12.2007 r. 
6) Falk Polonusa 24 - pismo WGK – II-71414/20/295/2007/HS z dnia 31.12.2007 r. 
7) Pułaskiego 14A - pismo WGK – II-71414/14/N/136/07/AW z dnia 08.01.2008 r. 
8) Waryńskiego 37A - pismo WGK – II-71414/14/W/127/07/MS z dnia 09.01.2008 r. 
9) Stryjewskiego 13B - pismo WGK – II-71414/20/299/07/08/GK z dnia 09.01.2008 r. 
10) Zajęczej 7 - pismo WGK – II-71414/14/O/43/06/07/MS z dnia 31.12.2007 r. 

Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
9. Opiniowanie wniosku Prezydenta w sprawie przepisania uprawnień do lokalu 

użytkowego – garażu nr 37, przy ul. Śląskiej 64 w Gdańsku – pismo nr WGK-II-
7144/117//07/JW z dnia 10.12.2007r. 

Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
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10. Opiniowanie wniosku Prezydenta w sprawie przepisania uprawnień do lokalu 
użytkowego – garażu nr 102, przy ul. Ks. Sychty 2 w Gdańsku – pismo nr WGK-II-
7144/108/07/JW z dnia 31.12.2007r. 

Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
11. Opiniowanie wniosku Prezydenta w sprawie zamiany lokali użytkowych – garaży, 

położonych przy ul. Matki Polki i przy ul. Pawłowskiego 2/135 w Gdańsku   – pismo 
nr WGK-II-7144/117//07/JW z dnia 31.12.2007r. 

 
12. Wolne wnioski, sprawy wniesione, korespondencja. 

• Przyjęcie sprawozdania z pracy Komisji za rok 2007, 
• Przyjęcie planu pracy Komisji na rok 2008  

 
Porządek został przyjęty jednogłośnie- 5 głosami za. 
 
 

PUNKT – 1 
Opiniowanie projektu uchwały RMG w sprawie zapewnienia na terenie Miasta Gdańska 
warunków do osiedlenia nieokreślonej imiennie rodzinie polskiego pochodzenia 
repatriowanej z Kazachstanu, lub innej republiki środkowo-azjatyckiej byłego ZSRR na 
czas nieokreślony  – druk nr 494. 
Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
Pan Lech Bogucki – przedstawiciel Wydziału Spraw Obywatelskich 
Zreferował przedmiotowy projekt uchwały – druk nr 494 stanowi załącznik nr 4 do 
protokołu. 
 
Ustalenia: 

Opinia Komisji 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Podziękował za przedstawienie informacji i,  ponieważ nie było głosów w dyskusji podał pod 
głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały RMG w sprawie 
zapewnienia na terenie Miasta Gdańska warunków do osiedlenia nieokreślonej imiennie 
rodzinie polskiego pochodzenia repatriowanej z Kazachstanu, lub innej republiki środkowo-
azjatyckiej byłego ZSRR na czas nieokreślony , zawartej w druk nr 494. 
 
Głosowanie: 
Komisja jednogłośnie- 5 głosami za - przyjęła i pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 
projekt uchwały, zawarty w druku nr 494 – bez poprawek. 
Opinia Nr 29-1/239/1/2008 stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 
 
 

PUNKT – 2 
Opiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia 
budżetu miasta Gdańska na rok 2008 – druk nr 507. 
Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
Pani Maria Wonerska – Zastępca Dyrektora Wydziału Finansowego 
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Zreferowała przedmiotowy projekt uchwały – druk nr 507 stanowi załącznik nr 6 do 
protokołu. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Podziękował za przedstawienie informacji i otworzył dyskusję. 
 
Dyskusja: 
 
Wiceprzewodniczący Paweł Jaworski 
W różnych dzielnicach miasta brakuje środków na modernizację ulic lokalnych a projekcie 
jest wykazane zmniejszenie środków na modernizację ulic lokalnych. Pan Prezydent na 
ostatniej sesji, o ile pamiętam, że nie będzie, to dlaczego zmniejsza się o kwotę 320 tysięcy 
złotych? 
 
Pani Izabela Kuś – przedstawiciel Wydziału Programów Rozwojowych 
Przede wszystkim uchwała wnoszona na sesję styczniową ma na celu przywrócenie środków 
z zeszłorocznego budżetu. Po drugie uporządkowanie klasyfikacji budżetowej i, w dwóch 
przypadkach zwiększenie środków w wyniku rozstrzyganego przetargu i, tak naprawdę bez 
zwiększenia kwoty w budżecie nie można podpisać umowy z wykonawcą. Zmniejszenie 
środków na ulicach lokalnych jest dlatego, że są przesunięte środki, ponieważ ogólna pula a 
przesuwane środki dotyczą rozbudowy układu drogowego w Gdańsku – Kokoszkach, które to 
zadanie finansowane jest właśnie z tej puli środków. W budżecie staramy się zachować 
porządek. W momencie, kiedy mamy rozstrzygnięty przetarg, albo zadanie wdrożone, to w 
ramach puli środków staramy się pokazywać jakie są zadania, z jaką kwotą. Pozostała pula 
zostaje do kolejnych przetargów. 
Wobec tego, to nie jest zabranie pieniędzy, tylko przesunięcie w ramach przyznanej puli. 
 
Radny Ryszard Jędrzejczak – członek Komisji 
Budowa hali sportowej przy ul. Zawodników. Tu się zmniejsza kwotę o milion złotych. 
Przecież ta hala ma być rozebrana? 
 
Pani Izabela Kuś – przedstawiciel Wydziału Programów Rozwojowych 
Część przesunięć wydatków jest konsekwencją zmian wprowadzonych autopoprawką w 
momencie, kiedy był uchwalany plan inwestycyjny. W listopadzie zostały przesunięte w 
planie inwestycyjnym 3 miliony na gdańską szkołę floretu i, jako źródło finansowania tego 
deficytu wskazano właśnie budowę hali sportowej przy ul. Zawodników, rewitalizację 
Letnicy i Gdański Projekt Komunikacji Miejskiej oraz Komunikacji Rowerowej, a budowa 
hali przy ul. Zawodników, w tej chwili ma być rozebrana ta istniejąca i w to miejsce ma 
powstać nowa. 
 
Wiceprzewodniczący Paweł Jaworski 
Przy okazji rozpatrywania zmian w budżecie, chciałbym opowiedzieć, że nie będę popierał 
zmian w budżecie, ponieważ, nie powiem, ze jestem zdziwiony, ale zniesmaczony, kiedy 
mówi się o projekcie Euro 2012 i przyznaje Zgromadzenie Wspólników, w postaci Pana 
Prezydenta dla członków Rady Nadzorczej takie wysokie diety. One są ponad ustawę 
kominową. Ustawa pozwala na to, ale wydaje mi się,  w momencie, kiedy ta spółka jeszcze 
nic nie rozpoczęła i nic nie widać, żeby było robione, przyznanie takich wysokich 
wynagrodzeń dla członków Rady Nadzorczej, przy ograniczaniu środków na inne cele jest 
niemoralne. W związku z tym nie mogę zaakceptować takiego budżetu, który przyznaje m.in. 
środki na takie cele. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
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Zamknął dyskusję i, Komisja przeszła do głosowania. 
 
Ustalenia: 

Opinia Komisji 
 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały RMG w 
sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia budżetu miasta Gdańska na 2008 rok, 
zawartej w druku nr 507. 
 
Głosowanie za przyjęciem i pozytywnym zaopiniowaniem przedmiotowego projektu uchwały 
– druk nr 507 przebiegło w sposób następujący: 2 głosy za, 3 głosy przeciwne, 0 głosów 
wstrzymujących się. 
Komisja negatywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały, zawarty w druku nr 507. 
Opinia Nr 29-1/240/2/2008 stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 
 
 

PUNKT – 3 
Opiniowanie projektu uchwały RMG w sprawie przeprowadzenia konsultacji z 
mieszkańcami Miasta Gdańska w sprawie zmiany granic – druk nr 497 + 
AUTOPOPRAWKA. 
Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
Pana Bogumił Koczot – Dyrektora Wydziału Geodezji 
Zreferował przedmiotowy projekt uchwały – druk nr 497 wraz z autopoprawką stanowi 
załącznik nr 8 do protokołu. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Podziękował za przedstawienie informacji i otworzył dyskusję. 
 
Dyskusja: 
 
Została przeprowadziła krótka dyskusja, w której radni nie zgłosili poprawek i wniosków do 
przedmiotowego projektu uchwały. Komisja przestąpiła do głosowania. 
 
Ustalenia: 

Opinia Komisji 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały RMG w 
sprawie przeprowadzenia konsultacji z mieszkańcami Miasta Gdańska w sprawie zmiany 
granic, zawartej w druku nr 497 wraz z autopoprawką.  
 
Głosowanie: 
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Komisja 4 głosami za, przy 0 głosach przeciwnych i 1 głosie wstrzymującym się – przyjęła i 
pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały, zawarty w druku nr 497 wraz z 
autopoprawką - bez poprawek. 
Opinia Nr 29-1/241/3/2008 stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 
 
 

PUNKT – 4 
Opiniowanie projektu uchwały RMG w sprawie określenia ustalenia jednostkowej 
stawki kalkulacyjnej dotacji przedmiotowej do remontów i konserwacji budynków 
mieszkalnych i innych nieruchomości przekazanych przez Gminę Miasta Gdańska do 
zarządzania, rozbiórek budynków mieszkalnych i niemieszkalnych, do remontów 
budynków zabytkowych, do remontów budynków objętych ochroną konserwatorską 
będących w zasobach Gminy Miasta Gdańska oraz do remontów budynków wspólnot 
mieszkaniowych, w których Gmina Miasta Gdańska posiada udziały, jak również do 
montażu wodomierzy w lokalach gminnych - dla Gdańskiego Zarządu Nieruchomości 
Komunalnych Zakład Budżetowy w Gdańsku  - druk nr 498. 
Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
Pan Dymitris T. Skuras – Dyrektora Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Zreferował przedmiotowy projekt uchwały – druku nr 498 stanowi załącznik nr 10 do 
protokołu. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Podziękował za przedstawienie informacji i otworzył dyskusję. 
 
Dyskusja: 
 
Została przeprowadziła krótka dyskusja, w której radni nie zgłosili poprawek i wniosków do 
przedmiotowego projektu uchwały. Komisja przestąpiła do głosowania. 
 
Ustalenia: 

Opinia Komisji 
 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały RMG w 
sprawie określenia ustalenia jednostkowej stawki kalkulacyjnej dotacji przedmiotowej do 
remontów i konserwacji budynków mieszkalnych i innych nieruchomości przekazanych przez 
Gminę Miasta Gdańska do zarządzania, rozbiórek budynków mieszkalnych i 
niemieszkalnych, do remontów budynków zabytkowych, do remontów budynków objętych 
ochroną konserwatorską będących w zasobach Gminy Miasta Gdańska oraz do remontów 
budynków wspólnot mieszkaniowych, w których Gmina Miasta Gdańska posiada udziały, jak 
również do montażu wodomierzy w lokalach gminnych - dla Gdańskiego Zarządu 
Nieruchomości Komunalnych Zakład Budżetowy w Gdańsku, zawartej w druku nr 498. 
 
Glosowanie: 
Komisja jednogłośnie- 5 głosami za - przyjęła i pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 
projekt uchwały, zawarty  w druku nr 498 - bez poprawek. 
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Opinia Nr 29-1/242/4/2008 stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 
 
 

 
PUNKT – 5 

Opiniowanie projektu uchwały RMG w sprawie zatwierdzenia taryfy za zbiorowe 
zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków obowiązującej na terenie 
dzielnicy przemysłowej Kokoszki oraz osiedla mieszkaniowego przy ul. Fundamentowej 
w Gdańsku – Kokoszkach wraz z terenami przyległymi dla odbiorców usług w zakresie 
zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków świadczonych 
przez Przedsiębiorstwo Usług Energetycznych i Komunalnych „UNIKOM” Spółka z o.o. 
w Gdańsku -  druk nr 500. 
Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
Pan Dymitris T. Skuras – Dyrektora Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Zreferował przedmiotowy projekt uchwały – druk nr 500 stanowi załącznik nr 12 do 
protokołu. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Podziękował za przedstawienie informacji i otworzył dyskusję. 
 
Dyskusja: 
 
Została przeprowadziła krótka dyskusja, w której radni nie zgłosili poprawek i wniosków do 
przedmiotowego projektu uchwały. Komisja przestąpiła do głosowania. 
 
 
Ustalenia: 

Opinia Komisji 
 
 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały RMG w 
sprawie zatwierdzenia taryfy za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie 
ścieków obowiązującej na terenie dzielnicy przemysłowej Kokoszki oraz osiedla 
mieszkaniowego przy ul. Fundamentowej w Gdańsku – Kokoszkach wraz z terenami 
przyległymi dla odbiorców usług w zakresie zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego 
odprowadzania ścieków świadczonych przez Przedsiębiorstwo Usług Energetycznych i 
Komunalnych „UNIKOM” Spółka z o.o. w Gdańsku, zawartej w druku nr 500. 
 
 
Głosowanie: 
Komisja 2 głosami za, przy 1 głosie przeciwnym i 2 głosach wstrzymujących się - przyjęła i 
pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały, zawarty w druku nr 500 - bez 
poprawek. 
Opinia Nr 29-1/243/5/2008 stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 
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PUNKT – 6 

Opiniowanie projektu uchwały RMG zmieniająca Uchwałę Nr XI/264/2003 Rady Miasta 
Gdańska z dnia 10 lipca 2003r. w sprawie wprowadzenia przepisów porządkowych 
związanych z przewozem osób i bagażu taksówkami na terenie Miasta Gdańska oraz 
wprowadzenie dodatkowego oznaczenia, w które winny być zaopatrzone taksówki 
osobowe – druk 501 
Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
Pan Antoni Szczyt – Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Zreferował przedmiotowy projekt uchwały – druk nr 501 stanowi załącznik nr 14 do 
protokołu. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Podziękował za przedstawienie informacji i otworzył dyskusję. 
 
Dyskusja: 
 
Została przeprowadziła krótka dyskusja, w której radni nie zgłosili poprawek i wniosków do 
przedmiotowego projektu uchwały. Komisja przestąpiła do głosowania. 
 
Ustalenia: 

Opinia Komisji 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały RMG 
zmieniającej Uchwałę Nr XI/264/2003 Rady Miasta Gdańska z dnia 10 lipca 2003r. w 
sprawie wprowadzenia przepisów porządkowych związanych z przewozem osób i bagażu 
taksówkami na terenie Miasta Gdańska oraz wprowadzenie dodatkowego oznaczenia, w które 
winny być zaopatrzone taksówki osobowe, zawartej w druku nr 501. 
 
Głosowanie: 
Komisja jednogłośnie – 5 głosami za - przyjęła i pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 
projekt uchwały, zawarty w druku nr 501 - bez poprawek. 
Opinia Nr 29-1/244/6/2008 stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 
 

PUNKT – 7 
Opiniowanie projektu uchwały RMG w sprawie przyjęcia do realizacji rocznego planu 
potrzeb w zakresie wykonywania prac społecznie użytecznych na 2008 rok w mieście 
Gdańsku – druk 504 
Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
Pan Jarosław Formela – Kierownik Referatu Ekonomicznego w Wydziale Spraw 
Społecznych 
Zreferował przedmiotowy projekt uchwały – druk nr 504 stanowi załącznik nr 16 do 
protokołu. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
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Podziękował za przedstawienie informacji i otworzył dyskusję. 
 
Dyskusja: 
 
Została przeprowadziła krótka dyskusja, w której radni nie zgłosili poprawek i wniosków do 
przedmiotowego projektu uchwały. Komisja przestąpiła do głosowania. 
 
Ustalenia: 

Opinia Komisji 
 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały RMG w 
sprawie przyjęcia do realizacji rocznego planu potrzeb w zakresie wykonywania prac 
społecznie użytecznych na 2008 rok w mieście Gdańsku, zawartej w druku nr 504. 
 
Głosowanie: 
Komisja jednogłośnie – 6 głosami za - przyjęła i pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 
projekt uchwały, zawarty w druku nr 504 - bez poprawek. 
Opinia Nr 29-1/245/7/2008 stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 
 

 
PUNKT – 8.1. 

Opiniowanie wniosku Prezydenta w sprawie uregulowania stanu prawnego  lokalu 
mieszkalnego w Gdańsku, zlokalizowanego przy ul Wejhera 13.  
Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
Pismo WGK-II-71414/14/O/42/07/MS z dnia 17.12.2007r. wraz z raportem stanowi 
załącznik nr 18 do protokołu. 
 
Opinia Nr 29-1/ 246/ 8/2008 stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 
Podlega ustawie o ochronie danych osobowych 

 
PUNKT – 8.2. 

Opiniowanie wniosku Prezydenta w sprawie uregulowania stanu prawnego  lokalu 
mieszkalnego w Gdańsku, zlokalizowanego przy ul. Pestalozziego 17. 
Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
Pismo WGK-II-71414/14/W/206/06/07/MS z dn. 12.12.2007r. wraz z raportem stanowi 
załącznik nr 20 do protokołu. 
 
Opinia Nr 29-1/ 247/ 9/2008 stanowi załącznik nr 21 do protokołu.  
 
Podlega ustawie o ochronie danych osobowych 

 
PUNKT – 8.3. 



 10

Opiniowanie wniosku Prezydenta w sprawie uregulowania stanu prawnego  lokalu 
mieszkalnego w Gdańsku, zlokalizowanego przy ul. Stryjewskiego 33A  
Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
Pismo WGK-II-71414/14/N/107/07/AW z dnia 12.12.2007r. wraz z raportem stanowi 
załącznik nr 22 do protokołu. 
 
 
Opinia Nr 29-1/248/10/2008 stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 
 
Podlega ustawie o ochronie danych osobowych 

 
PUNKT – 8.4. 

Opiniowanie wniosku Prezydenta w sprawie uregulowania stanu prawnego  lokalu 
mieszkalnego w Gdańsku, zlokalizowanego przy ul. Tamka 38C  
Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
Pismo WGK – II-71414/14/N/126/07/AW z dnia 28.12.2007 r. wraz z raportem stanowi 
załącznik nr 24 do protokołu. 
 
Opinia Nr 29-1/249/11/2008 stanowi załącznik nr 25 do protokołu. 
 
Podlega ustawie o ochronie danych osobowych 

 
PUNKT – 8.5. 

Opiniowanie wniosku Prezydenta w sprawie uregulowania stanu prawnego  lokalu 
mieszkalnego w Gdańsku, zlokalizowanego przy ul. Małoogrodowej 41 
Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 

 
Pismo WGK – II-71414/20/224/2007/HS z dnia 31.12.2007 r. wraz z raportem stanowi 
załącznik nr 26 do protokołu. 
 
 
Opinia Nr 29-1/250/12/2008 stanowi załącznik nr 27 do protokołu. 
Podlega ustawie o ochronie danych osobowych 

 
PUNKT – 8.6. 

Opiniowanie wniosku Prezydenta w sprawie uregulowania stanu prawnego  lokalu 
mieszkalnego w Gdańsku, zlokalizowanego przy ul. Falk Polonusa 24.  
Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 

 
Pismo WGK – II-71414/20/295/2007/HS z dnia 31.12.2007 r. wraz z raportem stanowi 
załącznik nr 28 do protokołu. 
 
Opinia Nr 29-1/251/13/2008 stanowi załącznik nr 29 do protokołu. 
Podlega ustawie o ochronie danych osobowych 
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PUNKT – 8.7. 
Opiniowanie wniosku Prezydenta w sprawie uregulowania stanu prawnego  lokalu 
mieszkalnego w Gdańsku, zlokalizowanego przy ul. Pułaskiego 14A.  
Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
Pismo WGK – II-71414/14/N/136/07/AW z dnia 08.01.2008 r. wraz z raportem stanowi 
załącznik nr 30 do protokołu. 
 
Opinia Nr 29-1/252/14/2008 stanowi załącznik nr 31 do protokołu. 
Podlega ustawie o ochronie danych osobowych 

 
PUNKT – 8.8. 

Opiniowanie wniosku Prezydenta w sprawie uregulowania stanu prawnego  lokalu 
mieszkalnego w Gdańsku, zlokalizowanego przy ul. Waryńskiego 37A.  
Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 

 
Pismo WGK – II-71414/14/W/127/07/MS z dnia 09.01.2008 r. wraz z raportem stanowi 
załącznik nr 32 do protokołu. 
 
 
Opinia Nr 29-1/253/15/2008 stanowi załącznik nr 33 do protokołu. 
Podlega ustawie o ochronie danych osobowych 

 
 

PUNKT – 8.9. 
Opiniowanie wniosku Prezydenta w sprawie uregulowania stanu prawnego  lokalu 
mieszkalnego w Gdańsku, zlokalizowanego przy ul. Stryjewskiego 13B  
Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
Pismo WGK – II-71414/20/299/07/08/GK z dnia 09.01.2008 r. wraz z raportem stanowi 
załącznik nr 34 do protokołu. 
 
 
Opinia Nr 29-1/254/16/2008  stanowi załącznik nr 35 do protokołu. 
Podlega ustawie o ochronie danych osobowych 
 

PUNKT – 8.10. 
Opiniowanie wniosku Prezydenta w sprawie uregulowania stanu prawnego  lokalu 
mieszkalnego w Gdańsku, zlokalizowanego przy ul. Zajęczej 7.  
Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 

 
Pismo WGK – II-71414/14/O/43/06/07/MS z dnia 31.12.2007 r. wraz z raportem stanowi 
załącznik nr 36 do protokołu. 
 
Opinia Nr 29-1/255/17/2008 stanowi załącznik nr 37 do protokołu. 
Podlega ustawie o ochronie danych osobowych 
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PUNKT – 9 
Opiniowanie wniosku Prezydenta w sprawie przepisania uprawnień do lokalu 
użytkowego – garażu nr 37, przy ul. Śląskiej 64 w Gdańsku.  
Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
pismo nr WGK-II-7144/117//07/JW z dnia 10.12.2007r. stanowi załącznik nr 38 do 
protokołu. 
 
Opinia Nr 29-1/256/18/2008 stanowi załącznik nr 39 do protokołu. 
 
Podlega ustawie o ochronie danych osobowych 

 
PUNKT – 10 

Opiniowanie wniosku Prezydenta w sprawie przepisania uprawnień do lokalu 
użytkowego – garażu nr 102, przy ul. Ks. Sychty 2 w Gdańsku  
Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
Pismo nr WGK-II-7144/108/07/JW z dnia 31.12.2007r. stanowi załącznik nr 40 do 
protokołu. 
 
Opinia Nr 29-1/257/19/2008 stanowi załącznik nr 41 do protokołu. 
 
Podlega ustawie o ochronie danych osobowych 
 

PUNKT – 11 
Opiniowanie wniosku Prezydenta w sprawie zamiany lokali użytkowych – garaży, 
położonych przy ul. Matki Polki i przy ul. Pawłowskiego 2/135 w Gdańsku    
 
Pismo nr WGK-II-7144/117//07/JW z dnia 31.12.2007r. stanowi załącznik nr 42 do 
protokołu. 
 
Opinia Nr 29-1/258/20/2008 stanowi załącznik nr 43 do protokołu. 
 
Podlega ustawie o ochronie danych osobowych 

 
PUNKT – 12 

Wolne wnioski, sprawy wniesione, korespondencja. 
 
 

• Przyjęcie sprawozdania z prac Komisji, 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Poinformował członków Komisji, iż otrzymali projekt sprawozdania i poprosił o wniesienie 
uwag. 
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Radny Sylwester Wysocki – członek Komisji 
W sprawozdaniu wymienione są wydane przez Komisję opinie. Wniósł uwagę, aby były 
wyszczególnione opinie negatywne i tam, gdzie Komisja w głosowaniu nie rozstrzygnęła 
sprawy. Więcej uwag nie zgłosił. 
 
Komisja przeprowadziła krótką dyskusję i następnie przystąpiła do głosowania.  
 
Ustalenia Komisji: 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie sprawozdania z pracy Komisji 
za rok 2007. 
 
Głosowanie: 
Komisja jednogłośnie- 6 głosami za przyjęła i pozytywnie zaopiniowała sprawozdanie z 
pracy Komisji. Tekst sprawozdania stanowi załącznik nr 44 do protokołu. 
 
• Przyjęcie planu pracy Komisji na rok 2008  
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Członkom Komisji został przedłożony terminarz posiedzeń Komisji i tematy. Czy są jakieś 
uwagi? 
 
Komisja przeprowadziła krótką dyskusję i następnie przystąpiła do głosowania.  
 
Ustalenia Komisji: 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Poddał pod głosowanie przyjęcie planu pracy Komisji na rok 2008. Tekst planu pracy 
Komisji stanowi załącznik nr 45 do protokołu. Plan pracy zostanie przedłożony 
Przewodniczącemu Rady i Prezydentowi Miasta Gdańska oraz podmiotom, które będą 
zapraszane na posiedzenia Komisji. 
 
• Wolne wnioski  
 
Wiceprzewodniczący Paweł Jaworski 
Przedłożył pismo Pani Marzeny Kopysiewicz. Pismo stanowi załącznik nr 46 do protokołu. 
 
Ustalenia 

Wniosek  Komisji: 
 
Wniosek nr 29-1/18/1/2008 stanowi załącznik nr 47 do protokołu. 
 
Podlega ustawie o ochronie danych osobowych 
 
Radny Ryszard Jędrzejczak – członek Komisji. 

• Lokal mieszkalny przy ul. Orzeszkowej. Treść orzeczenia stanowi załącznik 
nr 48 do protokołu. 
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Wniosek nr 29-1/19/2/2008 stanowi załącznik nr 49 do protokołu. 
 
Podlega ustawie o ochronie danych osobowych 
 
Radny Kazimierz Koralewski – członek Komisji 
Nawiązując do dyskusji przy tematach dotyczących wniosków o uregulowanie stanu 
prawnego do lokali mieszkalnych, zgłosił wniosek formalny, który zostanie skierowany do 
Prezydenta, nawiązując też do tego, o czym wspominał w dyskusji Pan Radny Wysocki, że 
Pan Prezydent będzie przedstawiany pakiet uchwał dotyczący polityki mieszkaniowej wnoszę 
o zmianę w uchwale Nr XXII/651/04 Rady Miasta Gdańska z dnia 25 marca 2005 roku w 
sprawie zasad wynajmowania lokali mieszkalnych wchodzących w skład mieszkaniowego 
zasobu miasta Gdańska oraz zasad udzielania pomocy w wynajęciu tych lokali w zasobach 
Towarzystw Budownictwa Społecznego z późniejszymi zmianami. Szczególnie wniósł o 
przygotowanie nowelizacji w/w uchwały polegającej na tym, aby w § 27 w punkcie 8 
wykreślić zapis o treści „po zasięgnięciu opinii właściwej merytorycznie Komisji Rady 
Miasta Gdańska”.  
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Ponieważ są też opinie Komisji negatywne, bądź nie rozstrzygają spraw, wobec tego Komisja 
we wniosku zapyta, jakie jest stanowisko Pana Prezydenta. Następnie Komisja przystąpiła do 
głosowania. 
 
Ustalenia: 

Wniosek Komisji 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Poddał pod głosowanie następujący wniosek: 
Komisja Polityki Gospodarczej i Morskiej wnosi do Pana Prezydenta o przygotowanie 
nowelizacji w/w uchwały polegającej na tym, aby w § 27 w punkcie 8 wykreślić zapis o treści 
„po zasięgnięciu opinii właściwej merytorycznie Komisji Rady Miasta Gdańska”.  
 
Jednocześnie Komisja prosi o przedstawienie informacji, jakie są Pana Prezydenta decyzje w 
przypadku, gdy Komisja wyda negatywną opinię, bądź, Komisja w głosowaniu nie 
rozstrzygnie sprawy (np. głosowanie przebiega w sposób następujący: 3 głosy za, 3 głosy 
przeciw) - do wniosku Pana Prezydenta o przepisanie uprawnień do przedmiotowego lokalu 
mieszkalnego. 
 
Głosowanie: 
Wniosek został przyjęty 5 głosami za, przy 0 głosach przeciwnych i 1 głosie wstrzymującym 
się. 
Wniosek nr 29-1/20/3/2008 stanowi załącznik nr 50 do protokołu. 
 
 
Radny Kazimierz Koralewski – członek Komisji 
Zgłosił wniosek, aby Komisja wydała stanowisko, i skierowała je do Prezydenta  do wniosku, 
który Komisja wystosowała do w sprawie Studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego miasta Gdańska. Komisja wnioskowała do Pana 
Prezydenta o odłożenie tego projektu uchwały na późniejszy miesiąc  Prezydent do tego 
wniosku się nie przychylił i na Radzie uchwała była procedowana i Rada  studium podjęła. 
Zatem wnoszę o następujące stanowisko: 
        Komisja Polityki Gospodarczej i Morskiej RMG wyraża niezadowolenie, że wniosek 
Komisji o przełożenie uchwalania Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 
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przestrzennego miasta Gdańska na późniejszą sesję RM został zignorowany przez Prezydenta 
Miasta Gdańska.  Po raz kolejny stanowczo sprzeciwiamy się, aby ważne dla mieszkańców 
sprawy i materiały były przekazywane w czasie uniemożliwiającym ich merytoryczną ocenę.  
 
 Studium jest zasadniczym dokumentem kreującym rozwój miasta co najmniej przez 
najbliższe kilkanaście lat, dlatego winno być poddane rzeczywistej, rzetelnej i powszechnej 
ocenie mieszkańców Gdańska. Taką ocenę można było i należało pozyskać korzystając z 
uchwalonej przez Radę Miasta uchwały nr XV/368/07 z 25 października 2007 roku o 
zasadach i trybie przeprowadzania konsultacji z mieszkańcami miasta.  
Sposób postępowania i przekazywania radnym materiałów został zauważony przez kilka 
środowisk społecznych, które skierowały do radnych listy otwarte o potrzebie debaty nad 
studium. Referujący na sesji RM nawet o nich nie wspomniał.  
Ocena Studium naszym zdaniem nie jest tak jednoznacznie pozytywna jak wynikało z jej 
prezentacji na posiedzeniu Komisji i, na sesji Rady. Autorzy trzech ekspertyz i trzech ocen 
tegoż Studium wskazali jego słabe strony, a które zostały pominięte w prezentacji, np.: brak 
zidentyfikowania różnych aspektów problemowych planu na poszczególnych obszarach 
miasta, brak ustaleń dotyczących polityki gruntami, szczególnie komunalnymi. Dalej, brak w 
miarę sprecyzowanych zadań związanych z planowaniem rozwoju miasta i kolejności 
realizacji zamierzeń oraz określenia priorytetów. Zwrócono uwagę na brak powiązania z 
rozwojem Metropolii Trójmiejskiej, szczególnie w sferze komunikacji publicznej. Pominięto 
problematykę rozwoju mieszkalnictwa i zagospodarowania pasa nadmorskiego. Analizując 
koreferaty można odnieść wrażenie, że jest to urzędnicza wizja rozwoju miasta, bez 
spełnienia oczekiwań mieszkańców. Komisja uważa, że żadne okoliczności nie uzasadniały 
takiego pośpiechu w uchwalaniu Studium bez pozyskania szerokiej społecznej akceptacji. 
 
Ustalenia: 

Stanowisko Komisji 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Poddał pod głosowanie powyższe stanowisko. 
 
Głosowanie: 
Powyższe stanowisko zostało przyjęte 4 głosami za, przy 2 głosach przeciwnych i 0 głosach 
wstrzymujących się. 
Stanowisko 29-1/1/2008 stanowi załącznik nr 51 do protokołu. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Ponieważ nie było zgłoszonych spraw ze strony członków Komisji. Program obrad został 
wyczerpany zamknął posiedzenie. 
Na tym posiedzenie zostało zakończone – godz. 19.30 

 
Przewodniczący 

Komisji Polityki Gospodarczej i Morskiej 
 

Piotr Dzik 
 
Protokołowała 
 
Elżbieta Wajs -Deyck 
 
 


